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REVISTA PRESEI 
 

 PROTEST. Legea salarizării dezbină angajații din Sănătate 
Zeci de biologi, chimişti şi biochimişti din întreaga ţără au protestat sâmbătă în faţa Guvernului. 
 Ei spun că legea salarizării îi discriminează în raport cu medicii şi cu asistentele medicale. Concret, dacă aceştia 
primesc majorări salariale consistente, pentru unii biologi şi biochimişti lefurile au scăzut de la începutul 
anului. Protestarii se plâng că au fost ignoraţi până acum de Guvern şi ameninţă cu greva generală dacă nu vor 
avea şi ei salarii mai mari. 
- Marea majoritate dintre noi au pierdut la salariu. Eu am pierdut 25% din salariu. 
- Este jingnitor. Ce să facem? Să plecăm şi noi din ţară. Suntem într-adevăr mai puţini, dar un diagnostic se 
bazează pe rezultatele noastre. 
- Există o discrimnare. Suntem o echipă, lucrăm de când există laboaratoarele medicale, iar acum suntem 
separați. Noi nu primim nimic, nu primim nicio mărire salarială. 
- Asistenții cu școală postliceală vor avea salariu mai mare decât noi, noi care avem o facultate, un master și alte 
responsabilități. Nu ştim de ce suntem discriminaţi şi atunci bineînțeles că suntem dezbinaţi în laborator. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Revoltă printre polițiști! Dumitru Coarnă, atac dur la adresa ministrului Carmen Dan: 'Nu se poate să te joci cu 
destinele oamenilor' 
Modificări în statutul poliţistului care îi revoltă pe mulţi dintre ofiţeri. Agenţii se tem că dacă noua lege se aprobă 
vor putea fi controlaţi de şefi şi mutaţi de la o structură la alta fără acordul lor. Sindicaliştii spun că se încearcă şi 
mai mult politizarea sistemului şi eliminarea poliţiştilor incomozi. 
„Nu se poate să te joci cu destinele oamenilor, să îi muţi aşa, cum vrei tu, când vrei tu, unde vrei tu. Dacă lucrurile 
astea vor trece în statutul poliţistului, ne putem considera în 1987, ne întoarcem acolo”, spune Dumitru Coarnă, 
lider sindical poliţie, la Digi24. 
Poliţiştii sunt revoltaţi de ideea că ar putea fi mutaţi de la o structură la alta şi de la Bucureşti la Baia Mare, de 
exemplu, fără acordul lor. Ar putea fi afectaţi de schimbări şi ofiţerii cu funcţii de conducere, care ar putea fi 
destituiţi şi trecuţi pe un post inferior în urma unuei simple evaluări. 
„Haideţi să vă dau exemplu, Gavriş, de la Poliţia Capitalei”, adaugă Dumitru Coarnă. 
„Acel om nu a putut fi schimbat pentru că el a venit prin concurs. Ori dacă o să treacă acestă instituţie a destituirii 
din funcţia de conducere în urma unei evaluări, Gavriş era destituit de ieri, de a doua zi după interviu”, afirmă 
Dumitru Coarnă, lider sindical poliţie. 
O altă modificare a statutului poliţistului propune ca agenţii şi ofiţerii să fie puşi la dispoziţie, adică scoşi pe tuşă, 
în momentul în care împotriva lor este demarată o cercetare disciplinară. 
Schimbările care îi revoltă pe poliţişti vin în contextul în care tot mai mulţi reclamă politizarea sistemului. În acest 
moment, peste 4.500 de funcţii de conducere sunt ocupate prin împuternicire. 
La nivel naţional, jumătate dintre inspectoratele de poliţie au şefi care nu au dat niciun concurs pentru funcţii, ci 
au fost numiţi pe o perioadă de şase luni. 
„Fiind împuternicit eşti foarte uşor de controlat. Azi te-am împuternicit, mâine te destitui şi atunci oamenii aia 
sunt degeaba acolo. Unii merg doar pentru salarii, alţii merg pentru că sunt nişte interese de soluţionat. Interese 
politice”, mai spune Dumitru Coarnă, lider sindical. 
Proiectul de modificare a statutului poliţistului este în faza de consultări, însă sindicaliştii susţin că se poate adopa 
mai repede, prin ordonanţă de urgenţă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia Iordache votează luni "corecturile" la legile justiţiei. Preşedintele, eliminat din procesul de numire a 
conducerii ÎCCJ 
Comisia specială privind justiţia se reuneşte, luni, la ora 10:00, pentru a pune în acord legile justiţiei cu Deciziile 
CCR, după ce mai multe articole din corpul legilor au fost declarate necostituţionale. 
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Potrivit oridinii de zi a Comisiei speciale, aleşii vor avea "dezbateri privind transpunerea Deciziilor Curţii 
Constituţionale nr. 33/2018, 45/2018 şi 62/2018 raportat la modificările Legii 304/2004, 303/2004 şi 317/2004". 
Fostul ministru al Justiţiei Robert Cazanciuc a declarat, joi, la finalul unei întâlnirii pe care a avut-o cu Liviu 
Dragnea şi cu preşedintele Comisiei speciale, Florin Iordache, că este important ca legile justiţiei să fie adoptate 
fără grabă şi în acord cu Deciziile CCR. 
"Am discutat despre mai multe legi aflate în procedură parlamentară şi despre legile justiţiei şi cu preşedintele 
Comisiei, Florin Iordache. Ideea a fost să avem un calendar în care să nu ne grăbim. Am avut ieri o primă 
dezbatere în comisie, am luat fiecare text în parte, nu a durat mult pentru că suntem toţi foarte strânşi de Decizia 
Curţii. O să avem următoare şedinţă luni (...). Despre calendar a fost vorba, să facem dezbaterea cât este nevoie şi 
să respectăm riguros decizia Curţii. Foarte multe articolele de modificat nu sunt, sunt aproape 20 şi o marjă destul 
de mică de manevră pentru membrii comisie. Aşa spune Decizia Curţii", a declarat fostul ministru al Justiţiei 
Robert Cazanciuc. 
Robert Cazanciuc a afirmat că eliminarea Preşedintelui României din procesul de numire a magistraţilor de rang 
înalt are ca scop întărirea independenţei CSM. 
Comisia specială pentru legile justiţiei a fost convocată pentru prima data în acest an, săptămâna trecută, 
parlamentarii purtând dezbateri timp de trei ore fără însă a da un vot. 
PNL a susţinut, miercuri, la finalul primei şedinţe că activitatea comisiei a fost reluată „într-un mod nesănătos”. 
Deputatul PNL Ioan Cupşa a afirmat că PSD şi ALDE îşi propun să modifice nu doar amendamentele declarate 
neconstituţionale de CCR, ci şi alte texte normative. 
La rândul său, deputatul PSD Eugen Nicolicea a declarat, miercuri, că PNL nu vrea „nici să aprobe, nici să respingă” 
legile justiţiei declarate neconstituţionale de CCR, afirmând că eliminarea preşedintelui României din procesul de 
numire a conducerii ÎCCJ respectă Decizia CCR. 
„(PNL-n.r.) vrea să nu se ajungă la finalitatea unui proces legislativ. Nici să aprobe, nici să nu se respingă. (...) Nu a 
ştiut să invoce niciun articol care este încălcat, doar să tărăgăneze. Articolul privind aşa-zisa eliminare a 
preşedintelui din numiri a fost declarat neconstituţional la solicitarea PNL, nu a USR, că ei nu au avut locuri (...) şi 
acum îl critică nevoie mare. Textul propus de noi, care poate fi evident contracarat de altă propunere de la orice 
coleg, chiar şi de la PNL, respectă Decizia CCR în totalitate şi respectă şi standardele privind independenţa 
sistemului judiciar”, a declarat deputatul PSD Eugen Nicolicea. 
Amendamentul depus de PSD prevede că „preşedintele, vicepreşedinţii şi preşedinţii de Secţie ai Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, dintre 
judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 2 ani şi care nu au fost 
sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani”. 
Legea, în forma supusă controlului de constituţionalitate al CRR, prevede că „preşedintele şi vicepreşedinţii Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către Preşedintele României, la propunerea Plenului Consiliului Superior 
al Magistraturii – Secţia pentru judecători, dintre judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la 
această instanţă cel puţin 2 ani şi care nu au fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Claudiu Manda, după anunţul Preşedinţiei privind protocoale SRI-DNA: Toţi spuneau că baza legală e decizia 
CSAT/ Care este exprimarea sub care se ascund aceste acorduri 
Claudiu Manda, preşedintele Comisiei de control al SRI, susţine că reprezentanţii Serviciului au susţinut că baza 
legală a protocoalelor încheiate cu diferite instituţii este decizia 17 din 2009 a CSAT, care stabileşte o listă de 
vulnerabilităţi, nu şi închierea acestor acorduri de colaborare. 
"Cei care au venit la Comisie din partea SRI, domnul Maior, domnul Coldea şi domnul Dumbravă, spuneau că baza 
legală e decizia CSAT nr. 17 din 2009. Decizia nu spune că ar trebui să fie protocol, ci stabileşte o listă de 
vulerabilităţi. Există acuzaţia (..) care spune că nu poate să ţină loc de lege şi este o decizie administativă", a 
declarat Claudiu Manda la Antena 3. 
Precizările au fost făcute în contextul în care, vineri, Preşedinţia a transmis că CSAT nu a impus încheierea unor 
protocoale, acordurile fiind realizate la cererea SRI sau a altor instituţii, motiv pentru care responsabilitatea de 
desecretizare a acestora nu intră în responsabilitatea Consiliului Suprem sau a preşedintelui. Sursa citată 
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precizează că, în ceea ce priveşte declasificarea, aceasta se face prin Hotărâre a Guvernului, la solicitarea motivată 
a emitentului. 
Ulterior, premierul Viorică Dăncilă a anunţat că solicită desecretizarea protocoalelor încheiate între SRI şi alte 
instituţii ale statului, având în vedere interesul public, precum şi poziţia oficială exprimată de Administraţia 
Prezidenţială. 
"Dacă solicitarea premierului nu acoperă şi o solicitare către Ministerul Public, în limitele mele de competenţă 
legală, cele ale Constituţiei, care spune că procurorii sunt sub autoritatea Ministerului Justiţiei, nu sub control 
Ministerului, cum spunea cineva, atunci eu, în calitate de ministru, voi solicita luni, la prima oră, desecretizarea 
protocoalelor de către Mininisterul Public şi DNA. Ministerul Public nu-şi poate desfăşura activitatea în afara legii. 
Procurorul îşi desfăşoară activitatea numai în baza legislaţiei penale. Nu există lege care să-i permită procurorului 
să constituie alte premize în anchetele penale. Eu nu pot decât să fiu de acord cu doamna prim-ministru. Dacă s-a 
adresat SRI, în egală măsură trebuie să ne adresăm Ministerului Public şi DNA, cealaltă parte semnatară a 
protocolului. Dacă CSAT a spus că nu are competenţa desecretizării, citim faptul că indirect se recunoaşte 
existenţa protocoalelor, ceea ce este un fapt bun, ni se spune la rang înalt că ele există", a anunţat şi ministrul 
Tudorel Toader, într-o intervenţie la postul Antena 3. 
(Sursa/: Antena 3) 
 

 Gîrbovan, preşedintele UNJR: Este imperativ ca protocolul dintre SRI şi Ministerul Public să fie declasificat 
Preşedintele UNJR, Dana Gîrbovan, susţine că este necesar ca protocolul dintre SRI şi Ministerul Public să fie 
declasificat cât mai repede, precizând că faptul că tot mai multe voci cer publicarea protocolului este un demers 
pozitiv pentru refacerea încrederii în justiţie. 
"Este imperativ ca protocolul dintre SRI si Ministerul Pubic să fie declasificat şi publicat de îndată. Faptul că tot mai 
multe voci cer declasificarea protocolului din 2009 semnat între SRI si Ministerul Public este un demers pozitiv şi 
necesar pentru refacerea încrederii în justiţie", a scris preşedintele Uniunii Naţionale a Judecătorilor, pe Facebook. 
Uniunea Naţională a Judecătorilor a solicitat încă din urmă cu trei ani declasificarea protocolului, făcând în acest 
sens solicitări către CSAT. 
"Este obligaţia fiecărei persoane publice cu atribuţii în domeniu să lămurească acest episod spinos, ce a afectat, în 
toţi aceşti ani, în mod negativ justiţia. Publicarea acestor protocoale este obligaţia pe care aceşti oficiali o au faţă 
de fiecare cetăţean al acestei ţări, cât şi faţă de Constituţie, pe care au jurat să o respecte. Reamintesc doar că 
protocolul din 2009 dintre SRI şi Ministerul Public, secret în acest moment, s-a făcut în baza unei hotărâri a CSAT 
din 2005, care e tot secretă. Prin aceste acte secrete s-a adăugat la lege şi în contra legii, dându-li-se agenţilor SRI 
atribuţii să facă "echipe mixte" cu procurori şi acte de urmărire penală, ceea ce prin lege SRI-ul avea interzis să 
facă", precizează Dana Gîrbovan. 
"Altfel spus, în România membră UE, cu un Mecanism de verificare şi cooperare (MCV) mult clamat, în cadrul 
căruia este anual "evaluată" justiţia din România, a fost semnat un protocol secret între organe de urmaăăărire 
penală şi servicii de informaţii, prin care acestea de urmă au fost implicate în acte specifice de cercetare penală, în 
contra unei legi în vigoare care le interzicea exact acest lucru", explică preşedintele UNJR. 
Precizările au fost făcute în contextul în care, vineri, Preşedinţia a transmis că CSAT nu a impus încheierea unor 
protocoale, acordurile fiind realizate la cererea SRI sau a altor instituţii, motiv pentru care responsabilitatea de 
desecretizare a acestora nu intră în responsabilitatea Consiliului Suprem sau a preşedintelui. Sursa citată 
precizează că, în ceea ce priveşte declasificarea, aceasta se face prin Hotărâre a Guvernului, la solicitarea motivată 
a emitentului. 

 
Ulterior, premierul Viorică Dăncilă a anunţat că solicită desecretizarea protocoalelor încheiate între SRI şi alte 
instituţii ale statului, având în vedere interesul public, precum şi poziţia oficială exprimată de Administraţia 
Prezidenţială. 
"Dacă solicitarea premierului nu acoperă şi o solicitare către Ministerul Public, în limitele mele de competenţă 
legală, cele ale Constituţiei, care spune că procurorii sunt sub autoritatea Ministerului Justiţiei, nu sub control 
Ministerului, cum spunea cineva, atunci eu, în calitate de ministru, voi solicita luni, la prima oră, desecretizarea 
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protocoalelor de către Mininisterul Public şi DNA. Ministerul Public nu-şi poate desfăşura activitatea în afara legii. 
Procurorul îşi desfăşoară activitatea numai în baza legislaţiei penale. Nu există lege care să-i permită procurorului 
să constituie alte premize în anchetele penale. Eu nu pot decât să fiu de acord cu doamna prim-ministru. Dacă s-a 
adresat SRI, în egală măsură trebuie să ne adresăm Ministerului Public şi DNA, cealaltă parte semnatară a 
protocolului. Dacă CSAT a spus că nu are competenţa desecretizării, citim faptul că indirect se recunoaşte 
existenţa protocoalelor, ceea ce este un fapt bun, ni se spune la rang înalt că ele există", a anunţat şi ministrul 
Tudorel Toader, într-o intervenţie la postul Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 APIA eliberează adeverinţe pentru fermierii care vor să ia credite în baza subvenţiilor agricole 
Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) informează că eliberează adeverinţe pentru beneficiarii 
Măsurii 14T (fosta Măsură 215) – Plăţi privind bunăstarea animalelor, Campania 2018, care intenţionează să 
acceseze credite. 
Împrumuturile pt fi solicitate în vederea finanţării activităţilor curente, de la instituţiile bancare şi nebancare care 
au încheiat convenţii cu APIA pentru anul de cerere 2018. 
Potrivit convenţiilor, la solicitarea scrisă a fermierului, APIA eliberează o adeverinţă prin care confirmă că acesta a 
depus cerere de plată în perioada 3-31 ianuarie 2018 aferentă anului de angajament 2018 (ianuarie-decembrie), 
pentru Măsura 14T „Plăţi în favoarea bunăstării animalelor - pachetul a) porcine sau pachetul b) păsări”. 
„Prin adeverinţă se confirmă valoarea de 70% pentru pachetul a) porcine şi 70% pentru pachetul b) păsări din 
valoarea sumei solicitate în cererea de plată aferentă anului de angajament 2018. Valoarea creditului va fi de 
până la 90% din suma înscrisă în adeverinţa cuvenită beneficiarului pentru Plăţile privind bunăstarea animalelor, 
Campania 2018”, se arată într-un comunicat al APIA. 
Fondul de Garantare a Creditului Rural IFN – SA (FGCR) şi Fondul Naţional de Garantare a Creditului pentru 
întreprinderi Mici şi Mijlocii IFN – SA (FNGCIMM) garantează maxim 80% din valoarea fiecărui credit acordat de 
bănci fermierilor. 
Potrivit Ordinului Ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr. 50/2017 de modificare a Ordinului Ministrului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale nr.703/2013 pentru aprobarea condiţiilor în care se vor încheia convenţiile dintre 
instituţiile financiar-bancare şi nebancare şi APIA, în vederea finanţării de către acestea a activităţilor curente ale 
beneficiarilor plăţilor în baza adeverinţelor eliberate, dobânda aferentă acordării creditelor va fi de RON-ROBOR 
6M + maxim 2%. 
În ce priveşte comisioanele practicate de instituţiile finanţatoare, APIA atrage atenţia fermierilor „să analizeze cu 
atenţie sporită soluţiile de finanţare propuse de instituţiile financiar-bancare şi nebancare în ceea ce priveşte 
costul acestora, astfel încât să aleagă modalităţile de finanţare care răspund cel mai bine necesităţilor proprii”. 
Toate convenţiile încheiate între APIA, instituţiile bancare şi nebancare şi FGCR/FNGCIMM vor fi postate pe site-ul 
instituţiei, la adresa: www.apia.org.ro, în secţiunea Convenţii, Acorduri, Protocoale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR s-ar putea pronunţa în legătură cu proiectul de lege privind înfiinţarea Liceului Romano-Catolic de la Tg. 
Mureş 
Curtea Constituţională a României ar putea pronunţa, luni, o decizie asupra sesizării PNL şi PMP în legătură cu 
proiectul de lege privind înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic de la Târgu Mureş, după ce a amânat, pe 7 
martie, luarea unei decizii. 
 
În opinia celor 50 de deputaţi PNL şi PMP, adoptarea Legii pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic II 
Rakoczi Ferenc este "vădit nelegală". 
 
Ei susţin că, în prezent, Consiliul Local al Municipiului Târgu Mureş are competenţa şi posibilitatea să dispună 
reorganizarea oricăror unităţi de învăţământ preuniversitar de stat aflate pe raza teritorială a unităţii 
administrativ-teritoriale, cu respectarea tuturor garanţiilor prevăzute de lege. 
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Parlamentarii PNL şi PMP arată că această lege este neconstituţională întrucât încalcă principiul constituţional al 
separaţiei şi echilibrului puterilor în stat şi principiul constituţional al autonomiei locale şi descentralizării prin 
faptul că, la nivel de principiu, reglementează o situaţie particulară, aflată în competenţa exclusivă a autorităţilor 
administraţiei publice locale. 
 
"Prin adoptarea Legii pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic II Rakoczi Ferenc se creează un 
precedent neconstituţional. Ori de câte ori o autoritate a administraţiei publice locale va respinge adoptarea unei 
hotărâri, din motive de oportunitate sau legalitate, sau va adopta o hotărâre, conform competenţelor sale legale 
şi decizionale, orice parlamentar nemulţumit va iniţia un proiect de lege pentru reglementarea situaţiei care îl 
nemulţumeşte şi va invoca pentru adoptarea unei legi reglementarea pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-
Catolic II Rakoczi Ferenc. La fel se va pune problema în situaţia anulării unei hotărâri a unei autorităţi a 
administraţiei publice locale de către instanţa de contencios administrativ", se precizează în sesizare. 
 
Semnatarii sesizării mai susţin că prin iniţierea în Parlament a acestui proiect de lege instituţia legiuitoare se 
subroghează în sfera de competenţă a unei autorităţi a administraţiei publice locale. 
 
Ei solicită CCR să aibă în vedere faptul că, prin actul normativ atacat, a fost "grav" încălcat principiul subsidiarităţii. 
 
"În jurisprudenţa sa, Curtea Constituţională a stabilit faptul că Parlamentul nu îşi poate aroga competenţa de 
legiferare în mod discreţionar, oricând şi în orice condiţii, prin adoptarea unor legi în domenii care aparţin în 
exclusivitate actelor cu caracter infralegal, administrativ, fără încălcarea dispoziţiilor constituţionale. Apreciem că 
adoptarea de către Parlament a proiectului de lege în cauză poate avea semnificaţia unei ingerinţe a acestuia în 
activitatea puterii executive, de natură să conducă la afectarea principiului constituţional al separaţiei puterilor în 
stat", se arată în sesizare. 
 
Potrivit PNL şi PMP, acest act normativ încalcă principiul constituţional al obligativităţii caracterului normativ al 
legii şi principiul nediscriminării şi al egalităţii în drepturi a cetăţenilor. 
 
"Având în vedere obiectul de reglementare, incidenţa şi finalitatea urmărită de adoptarea Legii pentru înfiinţarea 
Liceului Teologic Romano-Catolic II Rakoczi Ferenc, rezultă cu evidenţă faptul că actul normativ nu este unul de 
reglementare a unor relaţii şi nevoi sociale, ci un act cu caracter individual, conceput a naşte efecte juridice 
concret determinate, respectiv de înfiinţare a unei unităţi de învăţământ preuniversitar. Este fără echivoc faptul 
că Legea pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic II Rakoczi Ferenc este menită a se aplica într-un 
singur caz, prestabilit, care să conducă strict la înfiinţarea unei singure şi concrete unităţi de învăţământ. Mai 
mult, modalitatea de înfiinţare atipică a acestei unităţi de învăţământ, respectiv prin mijlocirea legii, creează o 
situaţie de discriminare faţă de toate celelalte unităţi de învăţământ preuniversitar de stat din România. În aceste 
condiţii, este cât se poate de evident faptul că legiuitorul a pierdut din vedere rolul său de autoritate legislativă 
supremă, al cărei scop este acoperirea prin reglementare primară a nevoii de reglementare a relaţiilor sociale 
primare, exercitând prin intermediul unei legi cu caracter individual acte de reglementare şi administrare 
executive, acte specifice care intră în competenţa autorităţilor publice locale", susţin semnatarii sesizării. 
 
Aceştia adaugă că legea încalcă şi principiul constituţional al neretroactivităţii legii civile. 
 
"Vă solicităm să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că Legea pentru pentru înfiinţarea 
Liceului Teologic Romano-Catolic II Rakoczi Ferenc este neconstituţională, întrucât încalcă prevederile art. 120 
alin. (1), art. 121 alin. (1) şi (2) din Constituţie", conchid parlamentarii PNL şi PMP.  
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Ministrul Mediului se plânge după anunțul lui Dragnea: 'Am doar trei secretari de stat şi cele mai multe 
proceduri de infringement de rezolvat' 
Ministerul Mediului are doar trei secretari de stat şi trebuie să rezolve cele mai multe proceduri de infringement, 
astfel că nu este nevoie de o reducere al numărului lor, a declarat sâmbătă ministrul Mediului, Graţiela 
Gavrilescu, la Antena3. Precizarea vine după ce Liviu Dragnea a declarat că 27 de secretari de stat vor fi înlocuiţi, 
fiind finalizată evaluarea activităţii acestora. 
Gavrilescu consideră că această evaluare a fost binevenită, dar, în cazul ministerului pe care îl conduce, nu este 
nevoie de o reducere a numărului de secretari de stat. 
”Eu am doar trei secretari de stat şi am avut cele mai multe proceduri de infringement. Am reuşit, de când sunt 
ministru, într-un timp scurt, să clasăm deja două dintre ele, unul îl trimitem la Curtea de Justiţie a Uniunii 
Europene, celelalte să le promulgăm ca lege şi să le trimitem la Parlament”, a declarat Gavrilescu, la Antena 3. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Legea vaccinării bate pasul pe loc. După adoptarea în Senat, deputații tot discută amendamente 
Mult anunţata lege a vaccinării se lasă aşteptată. Autorităţile se lăudau că va intra în vigoare la 1 ianuarie 2018, 
dar proiectul zace încă sertarele parlamentarilor. Între timp, numărul deceselor din cauza rujeolei, o boală care 
poate fi estompată prin imunizare, a ajuns la 41. Ministerul Sănătăţii propunea în vara anului trecut ca vaccinarea 
să devină obligatorie la înscrierea în colectivitate. Iar părinţii, medicii şi directorii şcolilor care nu respectă 
prevederile legii riscă să primească avertismente şi apoi amenzi. 
Un copil de 11 luni nevaccinat a murit din cauza rujeolei în Prahova. Este cel de-al 41-lea deces din cauza acestei 
boli care poate deveni mult mai uşor de suportat de un organism imunizat. Din septembrie 2016, când a început 
epidemia de rujeolă, şi până acum, au fost confirmate 11.000 de cazuri. În România, împotriva rujeolei, se 
administrează trei doze de ser. La nouă luni, la un an şi la cinci ani. Dar acum autorităţile nu pot obliga părinţii să-
şi vaccineze copiii. Pentru asta este nevoie de noua lege. 
În vara anului trecut, fostul ministru al Sănătăţii a pus în dezbatere publică legea vaccinării, care prevede ca la 
intrarea în colectivitate copiii să fie imunizaţi împotriva difteriei, tetanosului, tusei convulsive, poliomielitei, 
rujeolei, rubeolei, oreionului şi hepatitei B. Doar dacă există contraindicații, părintele trebuie să aducă o dovadă 
de la o viitoare Comisie Judeţeană de Vaccinare. Legea a fost trimisă în Parlament, este adoptată de Senat, iar de 
câteva luni este în comisie la Camera Deputaţilor. 
Parlamentarii promit că legea va fi adoptată până la finalul acestei sesiuni. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Veste ŞOC pentru români: Acţiune în forţă a Fiscului – mii de oameni vor fi ‘vânaţi’ 
Guvernul pregăteşte o adevărată ‘vânătoare’. Românii primesc o nouă veste şoc, iar urmările acestei decizii se vor 
vedea cât mai curând. Urmează o acţiune în forţă a Fiscului, anunţul fiind făcut chiar de către ministrul Finanţelor, 
Eugen Teodorovici. 
În cea de-a doua jumătate a acestui an Fiscul va trimite decizii de impunere către toţi contribuabilii care au strâns 
datorii în ultimii ani, cel mai probabil din 2013 până în prezent. Autorităţile vor pregăti şi un mecanism de 
stimulare a plăţii în cursul lui 2018. 
Această acţiune se demarează după ce Teodorovici a fost întrebat despre impactul asupra bugetului din amânarea 
încasărilor din impozit pe venit şi contribuţii, datorate de persoanele ce obţin venituri din activităţi independente. 
Aceste încasări vor avea loc abia după ce contribuabilii vor depune declaraţia unică, cu termen limită în data de 15 
iulie. 
„Este un lucru pe care vreau să-l menţionez, este un lucru foarte important: există mulţi ani pentru care Fiscul nu 
a emis decizii de impunere, iar în acest an, când oamenii vor primi pentru ultima oară, pentru ultima dată decizia 
de impunere, decizie care se va trimite în a doua parte a anului pentru cei care nu sunt încă în sistemul online, 
vom centraliza toate deciziile de impunere restante pentru ca omul să aibă o singură situaţie primită”, a spus 
Eugen Teodorovici. 
Mai mult, ministrul a spus că se gândeşte la un mecanism prin care contribuabilii ce vor primi deciziile de 
impunere pentru ultimii ani să fie stimulaţi să achite în 2018. 
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“Nu este vina contribuabilului că statul nu a emis la timp deciziile de impunere şi acest lucru trebuie să conteze”, a 
mai spus Teodorovici, citat de adevarul.ro. 
Conform normelor în vigoare, contribuabilii au, de la momentul comunicării deciziilor de impunere, 60 de zile la 
dispoziţie să achite taxele aferente. Dacă nu respectă termenul, organul fiscal începe să calculeze obligaţii fiscale 
accesorii, de tipul dobânzilor şi penalităţilor de întârziere, până la momentul stingerii obligaţiilor. 
Spre finalul anului trecut, numeroşi contribuabili au primit decizii de impunere pentru plata contribuţiei la 
sănătate aferentă anului 2012, în condiţiile în care datoriile urmau să se prescrie. Astfel, este de aşteptat ca 
deciziile de impunere ce vor fi trimise anul acesta să fie pentru sumele datorate începând cu 2013. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Arafat, despre țigările electronice: Trebuie să oprim promovare acestor „noi aparate ale morţii” 
Secretarul de stat în MAI Raed Arafat, consideră că, deşi în ultimii ani s-a câştigat teren faţă de ofensiva 
fabricanţilor şi a comercianţilor de tutun, revine acum ofensiva mediatică a acestora prin "reclame agresive 
pentru fumatul fără fum" folosind sisteme de încălzire a ţigărilor care conţin tutun. 
"Studiile despre efectele acestui mod de fumat încă sunt la începutul lor, iar comercianţii de tutun pretind că 
acest mod ar fi mai 'sănătos' decât fumatul clasic. Chiar dacă ar fi aşa, revenirea la promovarea agresivă a 
tutunului sub noua formă de fumat nu va avea impact doar asupra fumătorilor clasici. Promovarea atinge şi copiii 
şi tinerii care încă nu au început să fumeze, iar fumatul, indiferent sub ce formă, este un pericol pentru sănătatea 
publică şi este pericol pentru orice persoană care îl practică precum şi pentru persoanele din jurul ei. Cu alte 
cuvinte, asistăm neputincioşi la revenire la o ofensivă similară cu cea din anii 90, înaintea interzicerii promovării 
tutunului, când promovarea avea ca ţintă tinerii şi copiii care reprezentau viitoarea clientelă a comercianţilor de 
tutun", potrivit unei postări pe pagina de Facebook a lui Arafat, scrie Agerpres. 
 
El consideră că, dacă nu se va acţiona urgent pentru stoparea promovării în public a "noilor aparate ale morţii şi al 
acestui mod de fumat", se poate ajunge la situaţia în care numărul fumătorilor să crească prin recrutarea 
generaţiilor tinere care să înceapă să utilizeze direct acest nou mod crezând că este mai puţin nociv pentru 
sănătatea lor. 
 
"Sunt convins că la nivelul UE se discută deja măsurile care trebuie luate pentru stoparea acestei ofensive însă nu 
ştiu dacă noi trebuie să aşteptăm până se ia o decizie acolo. Primul pas la acest moment este interdicţia totală de 
promovare în public a acestor produse şi cu cât întârziem cu atât impactul asupra generaţiilor tinere va fi mai 
grav. Modul de prezentare al acestor produse este unul înşelător şi manipulator. În final se promovează fumatul 
care este prezentat în mod tendenţios ca fiind mai puţin dăunător sănătăţii dacă acesta se face utilizând noile 
tehnologii promovate lipsind studiile şi dovezile pertinente şi independente care să susţină aceste informaţii 
false", mai arată Arafat.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Corina Crețu, avertisment SUMBRU de la Strasbourg: 'Sunt în pericol de a fi pierduți 800 de milioane de euro' 
Corina Crețu, comisar european pentru politică regională, a fost invitată la emisiunea be EU, unde a vorbit despre 
programele cu fonduri europene din România, problemele cu care se confruntă țara noastră și ce măsuri vor fi 
implementate în acest sens. 
"Anul 2017 a fost marcat de progrese importante în ceea ce privește programele cu fonduri europene în România 
datorită faptului că au fost acreditate instituțiile de management și control și au fost îndeplinite o serie de 
condiționalități. Dar rămân foarte multe lucuri de făcut, e un an crucial pentru România", a spus Corina Crețu, la 
Antena3. 
"Avem această problemă legată de programul operațional regional, unde sunt în pericol de a fi pierduți 800 de 
milioane de euro, care trebuie cheltuiți până în decembrie în acest an". 
Întrebată ce trebuie să facă România pentru a nu pierde acești bani, Corina Crețu a spus că "încă din august 2017 
am discutat cu serviciile mele și am agreat să propunem autorităților române schimbarea programului operațional 
regional, astfel încât să dăm posibilitatea extindem aria de eligibilitate, de exemplu către localități mai miic care 
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nu aveau posibilitatea să acceseze fonduri europene și să mărim fondurile pentru localitățile mari. O altă măsură 
pe care noi am identificat-o e o măsură care se aplică în Slovacia și în Cehia. Experiții noștri au fost săptămâna 
trecută la București și urmează să analizeze acest concept de a se da vouchere pentru cetățeni pentru eficiența 
energetică a locuințelor, a clădirilor". 
"Serviciile mele evaluează că vor fi salvate 2-300, până la maxim 400 de milioane de euro prin această schemă de 
vouchere. Autoritățile române încearcă să identifice proiecte retrospective care au fost plătite cu alți bani. Știți că 
am mai făcut acest lucru.. Autostrada Soarelelui sau centura Timișoarei. Așa am și ajuns la această sumă de 
încheiere a programului în jur de 90%. E o sumă care poate varia în funcție de deciziile din instanță", a mai spus 
Corina Crețu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Banca Transilvania a primit aprobarea BNR pentru achiziţia Bancpost. Finalizarea tranzacţiei va avea loc în 
aprilie. Finalizarea integrării este aşteptată pentru T1/2019 
Banca Transilvania, numărul doi în piaţă, a primit aprobarea BNR şi a Consiliului Concurenţei pentru preluarea 
Bancpost de la grupul grecesc Eurobank şi poate demara procesul de integrare care îi oferă şanse mari să ajungă 
pe primul loc în topul bancar. 
„Banca Transilvania a primit aprobările necesare din partea Băncii Naţionale a României şi a Consiliului Con-
curenţei pentru achiziţionarea pachetului majoritar de acţiuni (99,15%) deţinut de către Eurobank Group în capi-
tal social al Bancpost, precum şi a participaţiilor în capitalul social al societăţilor din grupul Eurobank din România, 
respectiv ERB Retail Services IFN şi ERB Leasing IFN. Astfel, în perioada următoare vor fi iniţiate procedurile spe-
cifice finalizării tranzacţiei cu Eurobank. Banca Transilvania estimează că finalizarea tranzacţiei pentru achiziţia 
Bancpost va avea loc în prima jumătate a lunii aprilie 2018. După finalizarea tranzacţiei, BT va deveni acţionar cu 
drepturi depline şi tot atunci va începe integrarea Bancpost în structura Băncii Transilvania“, a anunţat banca din 
Cluj. 
Anunţul privind aprobarea tranzacţiei Banca Transilvania - Bancpost vine după ce în aceeaşi săptămână BNR a 
respins tranzacţia de preluare a Băncii Româneşti, sucursala locală a National Bank of Greece (NBG), de către 
grupul ungar OTP. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Veste bună pentru români! De la 1 aprilie, aceste analize vor fi GRATUITE 
Analizele pentru depistarea hepatitei B si C vor fi gratuite, incepand de luna viitoare, cu trimitere de la medicul de 
familie. Cei care au virusul hepatic isi vor putea face si investigatiile ulterioare gratuit, prin internare de zi, inclusiv 
cei cu hepatita D. 
In prezent, doar pacientii care au boala intr-o stare avansata primesc gratuit tratamentul pentru hepatita C. 
 
Potrivit TVR, specialistii sustin ca daca s-ar da acces nerestrictionat la noile terapii ce vindeca hepatita C, epidemia 
din tara ar putea fi oprita in doi ani. 
Peste 99% din cei 7.000 de pacienti tratati in 2016 s-au vindecat de hepatita, alti 12.000 de pacienti fiind inclusi in 
program pana la 1 mai. 
 
Expertii vor acces la noile terapii pentru toti pacientii, nu doar pentru cei care se afla intr-o stare mai grava. 
 
Un pas facut in acest sens este gratuitatea analizelor pentru depistarea hepatitei B si C, care va fi disponibila prin 
medicul de familie. Oamenii care sunt infectati isi vor putea face viremia si alte investigatii imagistice tot gratuit, 
cu internare de zi. Vor fi scutiti astfel de achitarea a peste 1.000 de lei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 De ASTĂZI se aplică această LEGE! Milioane de români, OBLIGAȚI să facă asta – Riscă amenzi USTURĂTOARE 
De astăzi se aplică această lege! Milioane de români sunt obligați să se supună. În caz contrar, persoanele în cauză 
risă să primească amenzi usturătoare. 
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Vineri, actul normativ a fost publicat în Monitorul Oficial, iar sâmbătă, 17 martie, începe să se aplice. Este vorba 
despre Legea nr. 62/2018 privind combaterea buruienii ambrozia. 
Potrivit acesteia, orice persoană care deține un teren în România va fi obligată să ia măsuri pentru a distruge 
ambrozia, o buruiană ce crește de obicei pe marginea drumurilor, pe ogoare sau pe terenurile lăsate în paragină. 
În cazul în care proprietarii de terenuri nu se vor conforma, ei pot primi amenzi ce pot ajunge până la 5.000 de lei 
pentru persoane fizice și până la 20.000 de lei pentru firme. 
Totuși, aceste amenzi se vor aplica doar după o avertizare inițială a autorităților, informează avocatnet.ro. 
Persoanele fizice și firmele vor trebui să desfășoare anual, până la data de 30 iunie, lucrări de întreținere a 
terenurilor precum cosirea, smulgerea sau erbicidarea ambroziei. Dacă această obligație va fi neglijată, 
autoritățile vor da mai întâi o sancțiune sub formă de avertisment. Apoi, ignorarea avertismentului va putea duce 
la aplicarea unei amenzi între 750 și 5.000 de lei, în cazul românilor, sau între 5.000 și 20.000 de lei, în cazul 
firmelor. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Încă un partid politic susţine UNIREA cu Republica Moldova. "România este pregătită" 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, duminică, la finalul întâlnirii cu delegaţia aleşilor locali unionişti din 
Republica Moldova, că PNL susţine unirea şi că România este pregătită pentru realizarea acesteia, însă trebuie să 
existe o voinţă exprimată în Republica Moldova. 
„PNL, aşa cum a fost în urmă cu 100 de ani partidul care a susţinut Marea Unire, susţine şi astăzi unirea. Chiar 
dacă nu există plan sau o strategie care să fie împărtăşită de toţi oamenii care fac politică în România, eu sunt 
convins că România este pregătită pentru această unire. În ceea ce priveşte gândurile noastre acţionăm prin toate 
posibilităţile legale şi constituţinale pe care le avem”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban. 
Ludovic Orban a afirmat că va transmite, aşa cum a făcut „în mod constant”, aleşilor locali ai PNL să dezvolte 
relaţii de înfrăţire, de cooperare, de realizare de programe comune cu primari şi consilii locale din satele din 
Republica Moldova. 
„În declaraţiile de unire date de primari, ei ştiu că trebuie să existe o voinţă exprimată în Republica Moldova în 
favoarea acestei uniri. Am convingerea că (...) odată ce va exista această voinţă, România este pregătită”, a spus 
Ludovic Orban. 
Întrebat dacă a discutat cu preşedintele Klaus Iohannis despre o posibilă unire cu Republica Moldova, Orban a 
afirmat că poziţia preşedintelui este cunoscută. 
„Cunoaşteţi poziţiile preşedintelui prin care a spus acelaşi lucru pe care l-am spus şi eu, anume că decizia în ultimă 
instanţă se va lua în Basarabia. Noi suntem pregătiţi atunci când basarabenii vor fi pregătiţi pentru actul marii 
uniri”, a precizat Orban. 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a avut duminică o întrevedere cu o delegaţie formată din primari şi consilieri 
locali unionişti din Republica Moldova, membri ai Alianţei pentru Centenar, conduşi de George Simion, lider al 
Platformei Unioniste Acţiunea 2012. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vladimir Putin a câştigat alegerile prezidenţiale din Rusia, cu peste 76% dintre voturi | Senatul şi Ministerul 
de Externe au semnalat tentative de influenţare din exterior a scrutinului 
Peste 55 de milioane de cetăţeni ruşi au votat pentru Vladimir Putin în cadrul alegerilor prezidenţiale din 18 
martie, a anunţat luni Comisia Electorală Centrală de la Moscova, după ce au fost numărate 99% dintre 
circumscripţiile electorale, relatează site-ul agenţiei Tass. 
UPDATE 05.40: Preşedinţii din Serbia, China, Cuba şi Venezuela l-au felicitat pe Putin pentru victoria din alegeri 
Preşedinţii din Serbia, China, Cuba şi Venezuela l-au felicitat, luni, pe Vladimir Putin pentru victoria înregistrată în 
cadrul alegerilor prezidenţiale din 18 martie, în urma cărora liderul de la Kremlin a obţinut peste 76% dintre 
voturile exprimate. 
Preşedintele sârb Aleksandr Vucici a fost primul şef de stat care i-a transmis un mesaj lui Putin. Recent, Vucici a 
anunţat că Serbia va păstra legături strânse cu Rusia şi nu va impune niciodată sancţiuni împotriva Moscovei, chiar 
dacă negociază aderarea la Uniunea Europeană. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16596
https://www.avocatnet.ro/articol_45402/De-maine-dac%C4%83-nu-distrug-ambrozia-de-pe-propriile-terenuri-romanii-%C8%99i-firmele-vor-risca-amenzi-drastice.html


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Vă rog să acceptaţi felicitările mele sincere pentru realegerea în calitate de preşedinte al Rusiei şi urările de a vă 
conduce în continuare ţara pe calea clar definită a progresului, în beneficiul tuturor cetăţenilor. Sunt încrezător că, 
prin prisma talentului remarcabil de lider, cu o înţelegere clară şi o voinţă inflexibilă, responsabilitate şi 
angajament faţă de cauza dumneavoastră, veţi continua să aveţi succes în rezolvarea tuturor problemelor 
importante pentru Rusia şi în implementarea planurilor de dezvoltare a ţării", se arată într-un comunicat al 
preşedinţiei de la Belgrad. 
Liderul venezuelean Nicolas Maduro şi preşedintele cubanez Raul Castro l-au felicitat, de asemenea, pe Vladimir 
Putin, accentuând victoria categorică a acestuia în cadrul scrutinului prezidenţial şi legăturile strânse între Caracas 
şi Moscova, respectiv între Havana şi Moscova. 
Preşedintele chinez Xi Jinping a transmis că, sub conducerea lui Vladimir Putin, "poporul rus joacă un rol 
important pe scena internaţională, urmărind cu fermitate calea de dezvoltare a unei mari puteri". 
După anunţarea rezultatelor parţiale, preşedintele rus în exerciţiu a declarat că parteneriatul strategic cu China 
este extrem de important şi că va urmări dezvoltarea relaţiilor bilaterale cu regimul de la Beijing. 
"Nivelul relaţiilor dintre Rusia şi China este fără precedent. Preţuim foarte mult acest parteneriat strategic. Îl 
felicităm pe preşedintele Xi Jinping pentru realegerea în calitate de preşedinte al Republicii Populare Chineze şi ne 
exprimăm încrederea că, sub conducerea acestuia, China şi Rusia vor face totul pentru a spori cooperarea", a spus 
Putin. 
UPDATE 04.30: Peste 55 de milioane de cetăţeni ruşi au votat pentru Vladimir Putin la scrutinul prezidenţial 
Rezultatele reprezintă o premieră pentru Vladimir Putin în privinţa anvergurii susţinerii sale. Potrivit rezultatelor 
preliminare, aproape 55,5 milioane de votanţi au optat pentru preşedintele în exerciţiu. 
Putin a obţinut 76.65% dintre voturile exprimate, fiind urmat de: Pavel Grudinin (Partidul Comunist) - 11,81%; 
Vladimir Jirinovski (Partidul Liberal Democrat) - 5,67%; Ksenia Sobciak (Iniţiativa Civică) - 1,66%; Grigori Iavlinski 
(Iabloko) - 1,04%, Boris Titov (Partidul Creşterii) - 0,75%, Maxim Suraikin (Comuniştii Rusiei) - 0,68%, Serghei 
Baburin (Uniunea Naţională a Rusiei) - 0,65%. 
Vicepreşedintele Comisiei Electorale Centrale, Nikolai Bulaiev, a mai anunţat că prezenţa la vot a fost actualizată 
la "puţin peste 67%", în condiţiile în care au fost înregistrate peste 110 milioane de persoane cu drept de vot. 
Ministerul rus de Externe a transmis că s-a înregistrat o prezenţă la urne fără precedent în cadrul secţiilor de 
votare din străinătate. 
În 2002, Putin a primit 52,94% dintre voturi - 39,74 milioane de persoane. În 2004, a obţinut 71,31% dintre voturi 
- 49,56 milioane de persoane. La alegerile din 2012, 45,6 milioane de cetăţeni ruşi (63,6%) l-au votat pe Vladimir 
Putin. 
UPDATE 02.00: Senatul Rusiei şi Ministerul de Externe au semnalat tentative de influenţare din exterior a 
alegerilor prezidenţiale 
Camera superioară a Parlamentului Rusiei a înregistrat o serie de încercări din partea altor ţări de a împiedica 
desfăşurarea de alegeri prezidenţiale democratice în Rusia şi va prezenta un raport în acest sens până la începutul 
lunii mai, relatează site-ul agenţiei Sputnik. 
Anunţul a fost făcut duminică de către preşedintele Comisiei pentru Afaceri Internaţionale din Consiliul Federaţiei 
Ruse, Konstantin Kosachev. 
"Nu am nicio îndoială că alegerile din Rusia au reprezentat o poveste foarte atractivă pentru adversarii noştri din 
întreaga lume, în primul rând pentru a discredita Rusia prezentând-o ca pe o ţară nedemocratică, o ţară în care 
alegerile libere sunt imposibile. În al doilea rând, desigur, aceştia au vizat slăbirea autorităţilor ruse, astfel încât să 
divizeze societatea. Am văzut cum a existat o încercare de a susţine opoziţia nesistemică, de a prezenta refuzul 
privind înregistrarea unuia dintre candidaţii opoziţiei ca pe un complot care subminează pe deplin caracterul 
democratic al campaniei electorale în ansamblu", a spus Kosachev. 
Parlamentarul rus a mai precizat că au existat şi încercări de a finanţa mai multe organizaţii neguvernamentale cu 
scopul de a preveni organizarea alegerilor corecte în Rusia. 
"Au existat multe fapte pe care le-am depistat prin intermediul comisiei noastre, care funcţionează în cadrul 
Consiliului Federaţiei, multe fapte de finanţare din străinătate a organizaţiilor neguvernamentale. Rezultatele 
preliminare ale alegerilor prezidenţiale din Rusia dovedesc stabilitatea sistemului nostru politic, iar încercările din 
exterior de a influenţa campania au condus la rezultatul opus", a declarat Konstantin Kosachev. 
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Maria Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe, a precizat că încercările Occidentului de a 
exercita presiuni şi a influenţa rezultatul alegerilor prezidenţiale din Rusia au fost evidente şi fără precedent. 
"Ne-am concentrat pe domeniul informaţiilor, întrucât opoziţia Occidentului faţă de alegerile noastre a fost 
evidentă şi fără precedent. Ne-am aşteptat să spună că votul a fost netransparent sau ceva de genul acesta. Aşa 
că ne-am concentrat pe sprijinul informaţional chiar şi la secţiile de votare din ambasade", a transmis Zaharova. 
UPDATE 00:15: Putin le-a mulţumit susţinătorilor săi, în cadrul unui discurs la Moscova 
Preşedintele rus Vladimir Putin va fi reales încă din primul tur cu peste 70% dintre voturi şi le-a mulţumit, 
duminică, susţinătorilor săi, în cadrul unui discurs susţinut în Piaţa Maneznaia din centrul Moscovei, relatează 
site-ul agenţiei Tass. 
Putin a precizat că rezultatul alegerilor este o recunoaştere a obiectivelor realizate în ultimii ani, în ciuda 
condiţiilor dificile, şi că Rusia are un viitor strălucit dacă poporul va rămâne unit. 
"Aş vrea să le transmit celor care s-au adunat aici la Moscova şi susţinătorilor noştri din toată ţara: mulţumesc 
pentru acest rezultat. Văd în această situaţie recunoaşterea lucrurilor făcute în ultimii ani, în condiţii foarte dificile, 
precum şi încrederea şi speranţa poporului nostru că vom lucra la fel de greu, la fel de responsabil şi mai eficient", 
a spus preşedintele rus în exerciţiu. 
După anunţarea rezultatelor parţiale, Vladimir Putin s-a deplasat la sediul de campanie pentru a discuta cu echipa 
acestuia. 
"Toate schimbările în cadrul guvernului trebuie să fie efectuate de către preşedinte, care va prelua noul mandat, 
aşa că acum mă voi gândi la ce trebuie făcut şi cum trebuie făcut. Toate schimbările vor avea loc după inaugurare. 
Este foarte important pentru noi ca diferitele forţe politice să fie motivate nu de grupuri sau de interesele unor 
clanuri, ci de interesul naţional. Este important să înţelegem că ne confruntăm cu provocări uriaşe, pe care trebuie 
să le depăşim, trebuie să îndeplinim obiectivele naţiunii. Şi mă bazez pe voi toţi să continuăm această muncă 
împreună", a mai declarat Putin. 
Întrebat dacă intenţionează să fie preşedintele Rusiei şi în 2030, Putin a răspuns amuzat: "Să calculăm. Credeţi că 
voi rămâne în funcţie până la 100 de ani? Nu, este puţin ridicol". Următorul mandat al lui Vladimir Putin este în 
perioada 2018-2024. 
UPDATE 23.30: Vladimir Putin conduce cu 75% dintre voturi, după numărarea a 60% dintre circumscripţiile 
electorale 
Pe locul doi în preferinţele ruşilor s-a clasat Pavel Grudinin (Partidul Comunist), care a obţinut 12,73% dintre 
sufragii, iar Vladimir Jirinovski (Partidul Liberal Democrat) a obţinut 6,13%. 
Ksenia Sobciak (Iniţiativa Civică) are până în prezent 1,46% dintre voturi, fiind urmată de Grigori Iavlinski (Iabloko) 
- 0,87%, Boris Titov (Partidul Creşterii) - 0,67%, Maxim Suraikin (Comuniştii Rusiei) - 0,66%, Serghei Baburin 
(Uniunea Naţională a Rusiei) - 0,64%. 
Potrivit datelor preliminare, Vladimir Putin a primit 91,7% dintre voturile exprimate în regiunea Crimeea, anexată 
de Rusia în anul 2014, ca urmare a unui referendum, o manevră criticată dur de Occident. 
Prezenţa la vot în Rusia a fost de 63,7%. 
UPDATE 20.30  
Potrivit rezultatelor în urma numărării a 22% din voturi, exprimate în principal în estul ţării, Vladimir Putin 
conduce în cursa prezidenţială cu 72%. Candidatul Partidului Comunist,  Pavel Grudinin, se clasează pe al doilea 
loc cu 15%, iar naţionalistul Vladimir Jirinovski are 7% 
Niciunul dintre ceilalalţi cinci candidaţi nu au obţinut mai mult de două procente din voturi. 
Rezultatul de astăzi al lui Putin este mai mare comparativ cu precedentele alegeri prezidenţiale organizate în 
2012, când liderul de la Kremlin a a obţinut 63.6% din sufragii. 
 
Rusia a organizat duminică alegeri prezidenţiale, la exact patru ani de la anexarea ilegală a Peninsulei Crimeea. 
Peste 110 milioane de alegători au fost aşteptaţi la urne. 
Marele absent al acestor alegeri a fost Alexei Navalnîi, liderul opoziţiei din Rusia, căruia i-a fost interzis să 
candideze în cadrul alegerilor prezidenţiale din cauza unei condamnări. 
La startul cursei electorale au fost aliniaţi opt candidaţi: Vladimir Putin (independent), Vladimir Jirinovski (Partidul 
Liberal Democrat), Pavel Grudinin (Partidul Comunist), Grigori Iavlinski (Iabloko), Boris Titov (Partidul Creşterii), 
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Serghei Baburin (Uniunea Naţională a Rusiei), Maxim Suraikin (Comuniştii Rusiei) şi Ksenia Sobciak (Iniţiativa 
civică). 
Conform sondajelor de opinie, 71% dintre ruşi îl votau pe Vladimir Putin. Acesta este urmat la mare distanţă de 
Pavel Grudinin, care este creditat de 7% dintre cetăţenii Rusiei. 
Vladimir Putin îşi va continua mandatul de preşedinte la Kremlin pentru încă 6 ani.  
Profilul lui Putin 
Vladimir Putin a dominat scena politică din Rusia ultimilor 18 ani, iar cel mai important obiectiv al liderului de la 
Kremlin îl reprezintă recâştigarea influenţei internaţionale a Rusiei. 
Fost ofiţer KGB şi fost director al FSB, Putin a ajuns preşedinte al Rusiei după atacurile teroriste din 1999 din 
Moscova. În acest fel, foşti ofiţeri ai serviciilor de securitate ruse au preluat controlul politic şi au distrus 
perspectivele democraţiei reprezentative. 
Ales prima dată la preşedinţie cu 53 la sută din voturi în timp ce era şef de stat interimar după demisia 
predecesorului său Boris Elţîn, şi graţie unui război lansat în Cecenia după atentate sângeroase la Moscova, Putin 
a fost reales triumfal în 2004 cu peste 71 la sută din voturi. 
Creşterea rapidă a nivelului de viaţă, permisă în special de creşterea cursului mondial al petrolului şi de o politică 
percepută ca restabilind locul ţării pe scena mondială, a alimentat această popularitate, potrivit sociologilor. 
Vladimir Putin a rămas cel mai puternic om din ţară după ce l-a propulsat, în 2008, la preşedinţie pe Dmitri 
Medvedev, unul dintre subordonaţii săi, Constituţia nepermiţându-i să candideze pentru un al treilea mandat 
consecutiv. 
În toţi aceşti ani, Putin a avut obiectivul a fost restaurarea influenţei Rusiei în lume, el catalogând colapsul Uniunii 
Sovietice drept ”cea mai mare catastrofă geopolitică a secolului al XX-lea”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cum a devenit o ţară membră a UE, a zonei euro şi a NATO, "spălătoria" de bani a ruşilor bogaţi 
Letonia a lansat doar 85 de anchete privind operaţiuni de spălare de bani anul trecut, deşi băncile sale au sem-
nalat 17.900 de tranzacţii suspecte, indică date ale Reauters, evidenţiind problemele pe care statul baltic le va 
avea în repararea reputaţiei sale serios afectate recent. 
Premierul Maris Kucinskis s-a angajat să investească mai mult în monitorizarea băncilor, după ce acuzaţiile 
formulate de SUA au dus la închiderea ABLV, a treia mare bancă a ţării. 
Washingtonul, un important aliat militar al fostului stat sovietic, urmăreşte îndeaproape cum Letonia încearcă să 
rezolve problema operaţiunilor de spălare de bani, multe dintre ele bănuindu-se că ar implica clienţi ruşi bogaţi. 
Vierturs Burkans, aflat la şefia agenţiei letone pentru combaterea spălării de bani de două decenii, ar avea nevoie 
de mai multe resurse pentru monitorizarea băncilor, cât şi de reducerea numărului de dovezi necesare pentru 
urmărirea în justiţie a suspecţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE pregătește o nouă lovitură pentru Facebook, Google și Twitter 
Marile companii digitale, precum Alphabet, deținătorul Google, şi Twitter, ar putea fi impozitate cu 3% din 
veniturile brute, în ţara de unde provin utilizatorii, potrivit unui proiect al Comisiei Europene care va fi publicat pe 
21 martie, relatează Bbloomberg, citat de News.ro. 
Proiectul, care a fost văzut vineri de Bloomberg, prezintă cum această taxă va mări costurile fiscale ale acestor 
companii, Comisia intenţionând să obţină mai mulţi bani din partea unei industrii care, potrivit instituţiei, 
contribuie mai puţin decât ar trebui la finanţele publice. 
Statele din UE au căutat metode de impozitare a companiilor digitale, între care se află Amazon.com şi Facebook, 
astfel încât să ia în considerare valoarea reală creată de aceşti giganţi în regiune. 
Taxa pe venituri plănuită de Comisie, care va fi prezentată săptămâna viitoare, va reprezenta numai o soluţie 
ţintită, temporară. Blocul comunitar mai intenţionează să propună o abordare cuprinzătoare, pe termen lung, 
care se va concentra pe crearea unui sistem permanent destinat companiilor digitale. 
Aria de aplicare a taxei avute în vedere va reuni companiile care oferă servicii ca publicitatea sau vânzarea de date 
ale utilizatorilor, potrivit proiectului Comisiei Europene. De asemenea, va acoperi serviciile oferite de platformele 
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digitale care permit utilizatorilor să se găsească şi să interacţioneze unii cu alţii şi prin intermediul cărora 
utilizatorii îşi oferă unii altora alimente şi servicii. 
Taxa va fi aplicată companiilor cu venituri anuale la nivel global de peste 750 de milioane de euro şi venituri totale 
impozabile din servicii digitale oferite în EU de peste 50 de milioane de euro, arată proiectul. Parametrii ar putea 
să fie modificaţi până la aprobarea propunerilor. 
Taxa, care va fi aplicată anual veniturilor brute, va avea un nivel unic în UE, de 3%, dar şi aceasta ar putea suferi 
modificări în versiunea finală. Versiunile anterioare ale proiectului prevedeau un cuantum al taxei de 1%-5%. 
Proiectul trebuie să fie aprobat în unanimitate de toate cele 28 de state membre ale UE înainte de a deveni lege, 
aşa că şi o singură ţară îl poate bloca. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Avertisment DUR al marilor state ale lumii: G20 anunță că tensiunile internaţionale şi sfârşitul creditelor 
ieftine pun ÎN PERICOL creşterea economiei 
Miniştrii de Finanţe din cele mai dezvoltate 20 de state ale lumii (G20) vor avertiza în această săptămână cu cea 
mai puternică creştere economică globală din ultimul deceniu poate fi pusă în pericol dacă guvernele vor recurge 
la protecţionism comercial, transmite Bloomberg. 
Într-un proiect de declaraţie a miniştrilor de Finanţe şi a guvernatorilor băncilor centrale care va fi discutat la 
reuniunea de la Buenos Aires care începe luni, G20 reiterează angajamentul de a nu recurge la practici comerciale 
incorecte. 
Cât de mult vor respecta acest angajament este discutabil, în condiţiile în care preşedintele american Donald 
Trump riscă să declanşeze un război comercial la nivel mondial prin impunerea de tarife pentru importurile de 
oţel şi aluminiu. Proiectul nu face nicio referire la o reacţie comună împotriva protecţionismului. 
Decizia lui Trump, care intră în vigoare vineri, va domina probabil reuniunea de două zile, în timp ce guvernele 
străine cer să fie exceptate şi ameninţă că vor riposta. 
Analiştii Bloomberg estimează că un război comercial poate şterge 470 de miliarde de dolari din PIB-ul mondial, 
până în 2020. 
Tensiunile geopolitice şi renunţarea pe neaşteptate la creditele ieftine au fost menţionate ca alte riscuri pentru 
creşterea economiei mondiale. 
Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică şi-a îmbunătăţit săptămâna trecută previziunile, 
anticipând că economia mondială va avansa cu 3,9% în acest an şi în cel viitor. 
În proiectul de comunicat, statele din G20 mai promit că vor evita devalorizările de monede în scop competitiv şi 
subliniază importanţa comerţului internaţional ca motor de creştere. 
Comunicatul mai face referire la pericolul ca monedele virtuale să faciliteze evaziunea fiscală, spălarea de bani şi 
finanţarea terorismului şi sugerează că ar trebui monitorizate pentru o posibilă reacţie multilaterală, anunță 
News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
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